
Z POSTEDZENIA KOMISJI GOSPDARKI MIEJSKIEJ I OCHRONY SRODOWISKA

RADY MIASTA WIOCIAWEK
z dnia 17 maja 2017 roku

pod przewodnictwem radnego Pana Stanisfawa Wawrzonkoskiego,
ktdre odbylo sig w siedzibie Urzqdu Miasta Wloclawek sala 302.

Prooonowanv porzadek obrad:

1. Sprawy organizacyjne:

a) otwarcie obrad,

b) stwierdzenie quorum,

c) przyjqcie protokofu nr 5 z dnia 23.O3.2O77 r. oraz nr 6 z dnia 27.O3.2OI7r.

d) zmiany do porzqdku obrad.

2. Informacja o stanie powietrza atmosferycznego w mieicie Wtoclawek z

uwzglgdnieniem pomiar6w wplywajqcych na stq2enie smogu za rok 2016 i I kwartaf

roku 2017.

3. Informacja na temat dzialalno(ci Miejskiego Zarzqdu Ustug Komunalnych i Dr6g od

chwili powstania jednostki z wyszczeg6ln ien iem zadari, kt6re przybyly jednostce

celem ich realizacji oraz zadaf,, kt6re jednostka przestala realizowai.

4. Informacja na temat utrzymania czystoici i porzqdku ulic, chodnik6w, Scie2ek

rowerowych na terenie miasta Wloclawek wraz z ocene utrzymania sezonu zimowego

w okresie 207612017 .

5. Analiza oraz wypracowanie opinii o Sprawozdaniu z wykonania budietu miasta

Wloclawek za 2016 rok w oparciu o przedto2ony materiai sprawozdawczy.

6. Rozpatrzenie skargi z dnia 10 kwietnia 2ol7r.na
dzialalnoii Prezydenta Miasta Wtoctawek iwypracowanie stanowiska przez Komisjq.

7. Rozpatrzenie wezwania z dnia 20 kwietnia 20L7r. do usuniqcia

naruszenia prawa i wypracowanie stanowiska przez Komisjq.

8. Sprawy bie2qce iwolne wnioski.

Ad. 1

Sprawy organizacyjno-porzqdkowe.

W posiedzeniu, kt6remu przewodniczyl radny Stanislaw Wawrzonkoski Przewodniczqcy

Komisji udzial wziqli czlonkowie Komisji oraz zaproszenigo6cie wg. listy obecno5ci stanowiqcej

zatqcznik do niniejszego protokolu. O godzinie 9:00 Przewodniczqcy Komisji otworzyl obrady,
po powitaniu czlonk6w Komisji oraz go6ci poinformowal, i2 zgodnie z listq obecnolci w
posiedzeniu uczestniczy 7 czlonk6w Komisji, co wobec sktadu wynoszqcego 9 os6b stanowi
quorum ipozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Przewodniczqcy poinformowat,



ii w Biurze Rady Miasta znajdowaly siq do wglqdu protokofy Nr 5 z dnia 23.O3.2017 roku i Nr

6 z dnia 27.03.2017r., z kt6rym czlonkowie mogli siq zapoznai iwniedi swoje uwagi.

Wobec braku uwag ze strony czlonk6w Komisji protok6l zostaf przyjqty w drodze
przeprowadzonego glosowania. Za jego przyjgciem radni opowiedzieli siq jednomy6lnie.

Nastqpnie Przewodniczqcy Komisji przedstawil proponowany porzqdek obrad, do kt6rego nie

wniesiono zmian i uwag, w zwiqzku z tym zaproponowany porzqdek zostal uznany za

obowiqzujqcy.

Ad. 2

Informacja o stanie powietrza atmosferycznego w mie3cie Wloclawek z uwzglednieniem
pomiar6w wptywajqcych na stqienie smogu za rok 2016 i I kwartaf roku 2017. l
Wprowadzenia do tematu dokonala PaniJustyna Kwiatkowska z Wojew6dzkiego Inspektoratu

Ochrony Srodowiska informujqc, ii badania i ocena, jakoici powietrza realizowana jest w
oparciu o przepisy ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku - Prawo ochrony irodowiska. Powy2sze

przepisy wraz z rozporzadzeniam i Ministra 5rodowiska definiujq system monitoringu
powietrza, okre6lajq zakres ispos6b badania, jakoSci powietrza, okreilaja minimalnq liczbq

stacji oraz metody ikryteria oceny. Wojew6dzkie sieci pomiarowe monitoringu powietrza

Inspekcji Ochrony Srodowiska majq za zadanie dostarczyi danych umo2liwiajqcych

sporzqdzenie corocznych ocen, jako6ci powietrza. lloii i rozmieszczenie stacji na terenie
wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego speinia wszystkie wymogi Gl6wnego Inspektoratu

Ochrony Srodowiska ijest wystarczajqca do realizacji tego zasadniczego zadania. Metodami
wykorzystywanymi w ocenie rocznej sq: pomiary wysokiej, jakoici i pomiary manualne w

stalych punktach pomiarowych. Pomiary imisji zanieczyszczefi powietrza w mieicie Wloclawek
prowadzone sq w staiych stacjach pomiarowych: osiedle Zazamcze przy ul. Sielskiej oraz

centrum miasta przy ul. Okrzei. W 2017 roku dodatkowo prowadzone sE pomiary metode
automatycznE na terenie stacji uzdatniania wody ,,Zawiile" nale2qcym do Miejskiego

Przedsiqbiorstwa Wodociqg6w i Kanalizacji. W dalszej czqici omawiane.j lnformacji Pani

Justyna Kwiatkowska z WIOS przedstawila szczeg6lowe dane o pomiarach stqienia pylu PM

2,5, stqienia metali i benzo(a) pirenu w pyle zawieszonym PM10, o pomiarach dwutlenku
siarki(SOu), dwutlenku azotu(NOz) oraz tlenku wqgla, (CO) metodami automatycznymi, a takie
o pomiarach pasywnych dwutlenku siarki SOz idwutlenku azotu NO2. Na terenie miasta

Wloctawek w miesiqcu lutym 2017 roku zostalo przekroczone 6rednie dobowe stq2enie pylu

PM10, o zaistnialej sytuacji zostal poinformowany Kujawsko-Pomorski Urzqd Wojew6dzki w
Bydgoszczy, Wydzial Eezpieczeistwa i Zarzqdzania Kryzysowego.

W uzupelnieniu Informacji glos zabrata Dyrektor Wydzialu Ochrony Srodowiska Pani Monika

Szudzikowska, m6wiqc o problemach samorzadu w sprawie zanieczyszczenia powietrza i

likwidacji niskich emisji. Poinformowala o gl6wnych ir6dlach za n ieczyszcze n ia powietrza,

braku regulacji przepis6w na szczeblu krajowym, braku wymog6w skutecznych kontroli w
gospodarstwach domowych oraz o likwidacji programu Kawka ju2 w trakcie naboru z powodu

n ieu regulowanych stan6w prawnych tych kamienic, a program ten umo2liwial min. wymianq
piec6w, instalacji do 45o/o koszt6w inwestycji.



Po zakoriczonych wypowiedziach, Przewodniczqcy otworzyf dyskusjq:

W dvskusii udzial wzieli:

Radnv Jarosiaw Chmielewski stwierdzil, i2 ma nadziejq zaprzestania przez Miasto stosowania

negatywnych praktyk dot. spalania (mieci, li6ci przez MZUKiD, a kontrola, kt6ra zostala

przeprowadzona w sprawie spalania, wydajqc zalecenia pokontrolne zobliguje MZUKiD i

przedstawicieli Pana Prezydenta,2e tego typu zjawiska powodowane przez Miasto nie bqdq

miaty wiqcej miejsca.

Radna Ewa Szczepadska odniosla siq do za n ieczyszcze n ia catego miasta, sugerujqc

powigkszenie obszaru badari pomiaru powietrza iinstalujqc dodatkowe stacje na terenie

miasta, bo przedstawiona Informacja dotyczy badari ze stacji przy ulicy Sielskiej, ulicy Okrzei

oraz ulicy Cheimickiej natomiast takich pomiar6w nie przeprowadzano na osiedlu Kazimierza

Wielkiego czy Michelina. Ponadto dodala, 2e trudno jest zakupii kolejnq stacjq mobilnq, bo

koszty sq ogromne, a samorzqd nie partycypuje w kosztach tylko WIOS, a WIOS takiej sdacji

nie zakupi. W 2016 roku Firma z Krakowa wyprodukowata sensory, jakoici powietrza, kt6re

mierzE temperature, wilgotnoii, ciSnienie, pyly zawieszone PM2,5 i PM10. Radna

poinformowala o kosztach sensora i zapytala czy zakup takiego sensora spelnialby wymogi
pomiaru, jako5ci powietrza w naszym mieicie?

odpowiedziafa, ie kontrola w MZUKiD zostala

przeprowadzona na wniosek poslanki, dodajqc, gdzie nie mo2na spalai odpad6w, jaki jest

podzial spalania oraz o szeregu wymog6w prawnych, jakie obowiqzujq. Pani Kierownik dodata,

ie MZUKiD zostal pouczony o innym sposobie zagospodarowania odpad6w, natomiast te

spalone odpady nie spowodowaiy iadnych przekroczefi, jakodci 6rodowiska. Poinformowala

r6wnie2,2e iloSi stacji pomiarowych dla miasta Wloclawek i ich lokalizacja jest wystarczajQca,

uzgadniana jest z Instytutem Ochrony Srodowiska. Natomiast odnoszqc siq do pytania radnej

Ewy Szczepariskiej odpowiedziala, ie nie zna tych urzqdzei, uwaia, 2e sensory dokonujA

pomiaru w miejscu, w kt6rym siq stoi. Gl6wny Inspektor r6wniei nie zna inie rekomenduje

takich urzqdzeri. Dla Miasta Wloclawka opracowano Program Ochrony Powietrza,

zatwierdzony uchwalq Sejmiku. Przekazane dane, o jakoSci powietrza, o wielkogci emisji

z poszczeg6lnych zaklad6w przemyslowych stanowiE program ochrony powietrza, kt6ry
podkreSla, ie rozw6j sieci cieplowniczej, edukacja ekologiczna, dobrej klasy piece oraz to, 2e

sami bqdziemy inwestowai w ochronq Srodowiska zapewni nam lepszq, jakoSi powietrza.

Ponadto WIOS zajmuje siq ocenq, jako(ci rzek, jezior, hafasu, polami elektromagnetycznymi,

kt6re r6wnie2 mierzone sE na terenie Miasta Wtocfawka. Pani Kierownik przekazala czlonkom

Komisji publikacjq Wojew6dzkiego Inspektoratu Ochrony Srodowiska w Bydgoszczy pt.

,, Raport o stanie (rodowiska wojew6dztwa kujawsko-pomorskiego w 2015 roku."
Dvrektor MZUKiD Dorota Cecot poinformowata, ie dostosowata siq do pouczeri

pokontrolnych, teren po spaleniu zostat uporzqdkowany, natomiast Stra2 Miejska bqdzie
patrolowala ten teren, aby nie wyrzucono wiqcej tam Smieci.

Radnv Dariusz Jaworski dodal, ie we Wloclawku nie jest problemem brak urzqdzef
pomiarowych, tylko niska emisja zanieczyszczed. Radny uwa2a, ie informacje, o jako6ci

powietrza z obecnych stafych stacji pomiarowych sq wystarczajqce, natomiast Rada Miasta i

Miasto musi siq skupid na zmniejszeniu tej niskiej emisji.



Radna Ewa Szczepaiska dodala, 2e najwiqkszym problemem jest Swiadomoii spolecze6stwa,
kt6ra byla, jest i bqdzie niska, pomimo przeprowadzania r6inych pogadanek.

Radnv Stanislaw Krzemieniewski stwierdzit,2e podtqczenie do sieci cieplowniczej oraz oplaty
z tym zwiqzane sq bardzo wysokie, stqd mieszkaricy palq wszystkim, co posiadajq.

Wobec braku innych gfos6w w dyskusji Przewodniczqcy Komisji poddal pod g'losowanie

przyjqcie Informacji o stanie powietrza atmosferycznego w mieScie Wloclawek z

uwzglqdnieniem pomiar6w wplywajqcych na stQienie smogu za rok 2016 i I kwartal roku 2017.

W wyniku przeprowadzonego glosowania za przyjqciem Informacji pozytywnie opowiedzialo
siq 6 cztonk6w Komisji, przy braku glos6w przeciwnych i l glosie wstrzymujEcym sie.

W gtosowaniu wziqfo udzial 7 czlonk6w Komisji.

Informacja stanowi zafqcznik do protokolu. 
$

Ad.3
f nformacja na temat dzialalnoici Miejskiego Zarzqdu Uslug Komunalnych i Dr6g od chwili
powstania jednostki z wyszczeg6lnieniem zadai, kt6re przybyiy jednostce celem ich

realizacji oraz zadai, kt6re lednostka przestafa realizowad.
Przewodniczqcy Komisji Stanislaw Wawrzonkoski poprosii o kr6tkie wprowadzenie do tematu
Dyrektor MZUKiD PaniE Dorotq Cecot, informujqc, ie radni otrzymali bardzo szczeg6towy

material dotyczAcy dziaialnoici Miejskiego Zarzqdu Uslug Komunalnych i Dr6g, z kt6rym siq

za poznali.

Pani Dorota Cecot Dvrektor MZUKiD poinformowala, ie MZUKiD wykonuje du2o zadai
r6inego rodzaju: typu remonty dr6g, usuwanie malych drobnych awarii w przedszkolach,

szkolach, pomoc przy przewozach, przeprowadzkach 162nego rodzaju. Ponadto du2y problem

stanowi utrzymanie zieleni w pasie Drogi Kraiowej Nr 1w zwiqzku z brakiem pracownik6w,

obecnie potrzebnych jest 10 os6b. Nastqpnie Pani Dyrektor wymienila braku.jqcy sprzqt do

utrzymania ww drogi np:4 wykaszarki spalinowe, kosiarkq spalinowq, dmuchawq spalinowq,
no2yce do 2ywoplot6w, l pilarkq spalinowa, l pilarkq na wysiqgniku. Dodala,2e dysponuje 5

pracownikami z Zakladu Karnego, kt6rzy zostali skierowani do pracy przy Drodze Nr 1 i

wystqpuje o kolejnych 10 os6b. Pani Dyrektor zwr6cila siQ r6wnie2 z prosbE o zakup
p6fciq2arowego samochodu do przewozu sprzqtu ipracownik6w oraz zakup podno6nika z

koszem na wysiqgniku. W zwiqzku z ad min istrowan iem Wloctawskiego Inkubatora Innowacji I

Przedsiqbiorczoici, kierownik,,lnkubatora" zglosif potrzebq zakupienia szorowarki do mycia

tych pomieszczei oraz odkurzacza pioracego, poniewa2 powierzchnia do czyszczenia jest

ogromna.

Przewodniczqcy Komisji Gospodarki i Ochrony Srodowiska podziqkowal Pani Dyrektor za

przedstawienie lnformacji, stwierdzajqc, 2e trzeba mocno pracowai nad budietem przyszlego

roku, aby dokonai zakupu tylu ilo(ci sprzqtu, nastqpnie otworzyf dyskusjq:
Radna Ewa Szczepaiska zapytala, czy w zwiqzku z brakiem pracownik6w zgloszono
zapotrzebowanie do Biura Pracy na takie osoby oraz dlaczego nie wykorzystano wszystkich
irodk6w w bud2ecie za 2016 rok skoro potrzeby sq tak du2e.
Pani DVrektor odpowiedziala, 2e owszem takie zapotrzebowanie zostalo zloione, natomiast,
jesli chodzi o drugie pytanie, odpowiedziala, 2e przyjrzy siq zaistniatej sytuacji.



Radnv Jaroslaw Chmielewski zapytal o iloii os6b, kt6re beda obslugiwaly utrzymanie Drogi

,,Nr l" wzwiqzku z jej przejeciem oraz czy przekazano dodatkowe 5rodki naten cel czyobstuga
nastapi w ramach tych irodk6w, kt6re sq do dyspozycji?
Dvrektor MZUKiD odpowiedziafa, 2e skierowata pismo do Pani Skarbnik o dodatkowe Srodki,
oraz,2e wystqpila o kolejne 10 osdb do pracy przy Drodze Krajowej,,Nr 1".
Radnv Andrzei Palucki stwierdzil, 2e Pani Dyrektor jest nieprzygotowana do przedstawienia

sprawozdania z dziaialno6ci MZUKiD, na pytania czlonk6w Komisji dotyczqcych kwestii
finansowych, nie jest w stanie odpowiedziei, poniewa2 wymagana jest bie2qca analiza

koszt6w, radny dodal r6wnie2, 2e Pani Dyrektor brakuje rozeznania w kwestii dysponowania
sprzQtem. Ponadto, zauwa2yt, 2e za kadencji Pani Dyrektor wystqpuje ograniczanie liczby
podmiot6w, kt6re moglyby miqdzy sobq rywalizowai cenowo oraz o dostanie pewnego rynku,
podnoszone sq niebotycznie kryteria, kt6re eliminujq pewne podmioty z rynku. Ograniczi sig

w MZUKiDu liczbe podmiot6w, kt6re mogtyby z sobE w czasie przetargu konkurowai, poprzez

sztuczne podnoszenie barier. Kontynuujqc swojq wypowiedi zapytal, kiedy zostanie
naprawiony mur przy Cmentarzu Komunalnym, poniewai jest w coraz gorszym stanie oraz

zapytal, kiedy zostanq uzupelnione ubytki przy ul. Cmentarnej. Radny stwierdzil r6wniei brak
nadzoru nad pracownikami wykonujqcymi uslugi, w zwiqzku z samochodami MZUKiD
widzianymi np. w miejscowolci Szpetal G6rny, Witoszyn, Fabianki, Modzerowo.
Dyrektor Dorota Ceceot nie odniosla siq do wypowiedzi radnego Andrzeja Patuckiego.

Wobec braku innych gtos6w w dyskusji Przewodniczqcy Komisji podda'l pod glosowanie
przyjqcie Informacji na temat dzialalno5ci Miejskiego Zarzqdu Uslug Komunalnych iDr6g od
chwili powstania jednostki z wyszczeg6ln ieniem zadari, kt6re przybyly jednostce celem ich

realizacji oraz zada6, kt6re jednostka przestala realizowai.
W wyniku przeprowadzonego gfosowania za przyjqciem Informacji pozfiywnie opowiedzialo
siq 3 czlonk6w Komisji, przy l glosie przeciwnym i5 glosach wstrzymujqcych siq.
W glosowaniu wziqlo udzial 7 czfonk6w Komisji.

Ad. 4

Informacja na temat utrzymania czystoici iporzqdku ulic, chodnik6w, Scieiek rowerowych
na terenie miasta Wloclawek wraz z ocenq utrzymania sezonu zimowego w okresie
2OL6|2OL7.

Wprowadzenia do tematu dokonala Dyrektor Miejskiego Zarzqdu Uslug Komunalnych i Dr6g
Pani Dorota Cecot przypominajqc, i2 firma TRANS-MASZ ze Stargardu wygrala przetarg
na zimowe utrzymanie dr6g w sezonie 2016/2017. W trakcie prowadzenia zimowego
utrzymania nie ustrzeiono siq tak2e uchybied w stosunku do umowy i specyfikacji. Polegaty
one gt6wnie na zbyt p6inym rozpoczqciu" akcji zima". Kolejnym uchybieniem bylo
niedostateczne sprzatanie ulic w okresach nie wystqpowania zjawisk opadu Sniegu lub
wystepienia gololedzi. W tych sytuacjach przeprowadzono dodatkowo kontrole.

Po zakoiczonej wypowiedzi Przewodniczqcy Komisji otworzyt dyskusjq:



Radnv Jaroslaw Chmielewski zapytal czy MZUKiD przystapit ju2 do robienia specyfikacji na

poprzedni i na nastqpny sezon zimowy, czy miasto zn6w zostanie podzielone na 4 obszary tak
jak to bylo zrobione wczeSniej. Dodal, ie pomimo lagodnej zimy stwierdzono wiele
nieprawidlowoici do umowy, r62ni radni informowali o tym na sesjach Rady Miasta iczy w
zwiQzku z tymizastrzeieniami naliczono kary. Radny uwa2a, ie firmy z naszego terenu powinny
byi wyfaniane oraz aby MZUKiD przygotowal w taki spos6b specyfikacjq, oczywi5cie zgodnie z

prawem,zeby ona nie eliminowaia z rynk6w naszych firm. W ocenie radnego, ze strony
MZUKiD zabraklo nale2ytego wyegzekwowania umowy oraz nadzoru inegatywnie ocenia
wydatkowanie tych 5rodk6w. Radny zwr6cii siq r6wnie2 z proSbq do Zastqpcy Prezydenta Pani

Magdaleny Korpola k-Komorowskiej, kt6ra nadzoruje dzialalnoii tej jednostki, 2eby w
przyszloSci MZKUiD nale2ycie egzekwowai wykonanie umowy.
Dvrektor MZUKiD odpowiedziata,2e sprawa zostala skierowana do Sqdu, a specyfikacja jest
przygotowywana. ]
Wobec braku innych gios6w w dyskusji Przewodniczqcy Komisji poddaf pod glosowanie
przyjqcie Informacji na temat utrzymania czystoSci i porzqdku ulic, chodnik6w, icie2ek
rowerowych na terenie miasta Wloctawek wraz z ocena utrzymania sezonu zimowego w
okresie 2O76/2O77 .

W wyniku przeprowadzonego glosowania za przyjqciem Informacji pozytywnie opowiedziato
siq 3 czfonkdw Komisji, przy 2 glosach przeciwnych i l glosie wstrzymujQcym sie.
W gfosowaniu wziqfo udzial 6 czlonk6w Komisji.

Ad. 5

Analiza oraz wypracowanie opinii o Sprawozdaniu z wykonania budietu miasta
Wlocfawek za 2016 rok w oparciu o przedloiony material sprawozdawczy.
Wprowadzenia do tematu dokonaia Skarbnik Miasta Pani Janina Radzikowska, kt6ra
przypomniala najwainiejsze elementy z wykonania bud2etu informujqc, i2 rok 2016 zamkniqto
nadwyikq bud2etowq w kwocie 17 mln., oraz nadwy2kq operacyjnq w wysokoici 60 mln.
Zadlu2enie na 31.12.2015 zostalo zmniejszone iwynioslo 268.113.480 zl. Dochody wykonano
w 98 %, natomiast dochody bie2qce w 99%. Wydatki og6tem wykonano w 92%, natomiast
wydatki bieiqce w 94%. Nie uruchomiono rezerwy celowej zaplanowanej obligatoryjnie w
wysoko5ci 1.155.904 zl. na wydatki bie2qce z zakresu zarzedzania kryzysowego, poniewa2 nie
wystqpila koniecznoSi jej uruchomienia.
Wobec braku gtos6w w dyskusji Przewodnicz4cy Komisji poddal pod glosowanie
zaopiniowanie Sprawozdania z wykonania bud2etu miasta Wloclawek za 2016 rok.
W wyniku przeprowadzonego glosowania za wydaniem pozytywnej opowiedzialo siq 4
czlonk6w Komisji, przy 2 glosach przeciwnych oraz braku gios6w wstrzymujEcych siQ.

W glosowaniu wziqlo udzial 6 cztonk6w Komisji.



Ad.5

Rozpatrzenie skargi z dnia 10 kwietnia 2OL7r. na dzialalnoid
Prezydenta Miasta Wloclawek i wypracowanie stanowiska przez Komisjq.
Ad. 7

Rozpatrzenie wezwania, , z dnia 20 kwietnia 2017'.. do usuniqcia
naruszenia prawa i wypracowanie stanowiska przez Komisjq.
Przewodniczqcy Komisji poinformowal,2e pkt.6 i7 bqdq rozpatrzone razem, zioione skargi
toczE siQ jui bardzo dtugo, wplywajq kolejne pisma, kt6re do sprawy nic nie wnoszq, a kt6re
naleiy rozpatrzet. W zwiqzku z tym Przewodniczqcy Stanislaw Wawrzonkoski odczytal
propozycje stanowiska Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska w sprawie
sprzeciwu oraz w sprawie wezwania wniesione orzez

Stanowiska stanowiq zaiqcznik do protokolu.

Przewodniczqcy Komisji poddat pod gtosowanie stanowisko Komisji Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska w sprawie sprzeciwu wniesionego przez do uchwat
podjetych przez Radq Miasta Wloctawek.

w wyniku przeprowadzonego glosowania za przyiqciem stanowiska pozytywnie opowiedzialo
siq 6 czlonk6w Komisji, przy braku glos6w przeciwnych oraz gios6w wstrzymujqcych siq.

Nastqpnie Przewodniczqcy poddal pod gfosowanie drugie stanowisko Komisji Gospodarki
Miejskiej i ochrony Srodowiska w sprawie wezwania do usuniqcia naruszenia prawa,
zloionego w dniu 20 kwietnia 2OI7 t. do Rady Miasta Wlocfawek przez

w wyniku przeprowadzonego glosowania za przyiqciem stanowiska pozytywnie opowiedziafo
siq 6 czionk6w Komisji, przy braku glosdw przeciwnych oraz gfos6w wstrzymujqcych siq.

Ad.8

Sprawy bieiqce i wolne wnioski.

Przewodniczqcy Komisji stanisiaw wawrzonkoski poinformowal,2e wpfynqla odpowiedi na
pismo Komisji Gospodarki w sprawie postulatu czlonk6w Zwiqzku Zawodowego Kierowc6w
Komunikacji Miejskiej w sprawie przywr6cenia roo% ulg na przejazd 6rodkami komunikacji
miejskiej w granicach miasta dla pracownik6w MpK oraz emerytowanych pracownik6w sp6tki
od sekretarz Miasta Pani wieslawy Konopczyriskiej, kt6ra wystqpila do Biura Nadzoru
wascicielskiego i Przeksztalceri oraz skarbnika Miasta o przedstawienie stanowiska w
sprawie. czlonkowie Komisji uznali, i2 odpowiedi w przedmiotowej sprawie trwa zbyt dlugo.
wplynqfa r6wnie2 pro(ba skierowana do przewodn iczqcego Rady Miasta od Dyrektor
schroniska dla Zwierzqt Pani Moniki siedleckiej o podwy2szenie uposaienia dla pracownik6w
schroniska, w zalqczeniu pismo skierowane do prezydenta Miasta, w zwiqzku z tym czlonkowre
Komisji uznali, ii zabezpieczenie irodk6w dotyczy prezydenta Miasta. ponaoro
Przewodniczqcy Komisji dodal, 2e wptynqry odpowiedzi od prezydenta Miasta na zloione
wnioski Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony 5rodowiska, informuiqce o zabezpieczeniu w



bud2ecie 2017 roku irodk6w finansowych na realizacjq dodatkowych zadari dla Schroniska ora

Twierzql, oraz o uwzglqdnieniu w sposobie nowej zabudowy dzialki nawiqzanie do
afchitektury dominujqcej w tym obszarze, a przeznaczonym na rzecz Starostwa powiatowego

we Wloclawku. Dzialki usytuowane sE na obszarze, dla kt6rego obowiqzuje mie.jscowy plan
zagospod arowa n ia przestrzennego.

Wobec wyczerpania porzqdku obrad przewodniczqcy Komisji zakoriczyl posiedzenie,

No tym protok6l zokoiczono

Przewod niczqcy Komisji Gospodarki

Miejskiej i Ochrony Srodowiska
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,,Informacja dotycz4ca zaniecryszczenia powietrza na terenie miasta
Wloclawek w 2016 roku oraz w I linrartale 2017 roku".

Badanie i ocena jakosci powietrza jest realizowana w oparciu o przepisy art. 85-95 ustawy

z dnia27 kwietnia 2001 roku - Prawo ochrony Srodowiska @2.U. z2OO8 r., Nr25, poz. 150).

Powy2sze przepi sy wraz z rozporz4dzeniami Ministra Srodowiska: z dnia 13 wrze nin 2012 r

w sprawie dokonywania oceny poziom6w substancji w powietrzu (Dz. U' z 2Ol2 r. poz

1032) i z dnia 24 sierpnia 2012 r. w sprawie poziom6w niekt6rych substancji w powietrzu

@2. U. z 2Ol2 r. poz. l03l) definiuj4 system monitoringu powietrza, okeSlaj4 zakres i

spos6b badania jakoSci powietrza, okre6laj4 minimalnq liczbg stacji oraz metody i kryteria

oceny.

Wojew6dzkie sieci pomiarowe monitoringu powietrza Inspekcji Ochrony Srodowiska

maj1 za zadanie dostarczyd danych umo2liwiaj4cych sporz4dzenie corocznych ocen jako6oi

powietrza. llo6€ i rozmieszczenie stacji na terenie wojew6dawa kujawsko-pomorskiego

spelnia wszystkie wymogi Gl6wnego Inspekloratu Ochrony Srodowiska i jest wystarczajqca

do realizacji tego zasadniczego z,adania.

Metodami wykorzystywanymi w ocenie rocznej s4:

- pomiary wysokiej jako3ci (automatyczne ciqgle)

- pomiary manualne w stalych punktach pomiarowych (ciagle)

W meto&ie manualnej uzywa sig tzw. pobomik6w pylowych, speojalnych urz4dzeft, do

kt6rych zasysane jest powietrze atmosferyczne. Co dwa tygodnie do pobomika zaklada sig 14

jednorazowych filtr6w, kt6re urzqdz,qie zmienia automatycznie co 24 godziny. Filtry czyste,

przed zalo2eniem do pobornika sA wazone w laboratorium, a nastgpnie transportow&ne na

stacjg pomiarow4 i umieszczane w pobomiku. Po 14 dniach, czyli po dobowej ekspozycj i

ka2dego filtra, wszystkie s4 wyjmowane, umieszczane w specjalnych pojemnikach do

transportu i przewoZone do laboratorium. W laboratorium filtry waione sA po raz drugi, juz

jako filtry po tzw. ekspozycj i. Z r62nic mas przed o po ekspozycji filtra odniesionych do

pr$ko6ci pneptyrvu powietrza w poborniku, wyliczane s4 stgz€nia pyl6w. Stgzenia te

podawane s4 w mikogramach na metr sze5cienny lpglmsl Zalaqtej metody pomiarowej jest



jej bardm wysoka dokladnoS6 Jedynq jej wad4 jest czas potrzebny na uzyskanie wynik6w'

kt6rywYnosi ok 3 tYgodni'

Metoda automatyczna polega na wykorzystaniu automatycznych miernik6w r62nego typu'

Miemiki te na biez4co mierz4 stgzenia pylu, co umoi:riwa pokazywanie wynik6w tych

pomiar6w w trybie ,'online" na portalach inspekcji ochrony Srodowiska (GIoS - Gl6wny

Inspektoratoch'ronySrodowiskaiwlos-Wojew6dzkilnspekloratochronySrodowiska)i

w aplikacji GIOS ,,Jako66 powietrza w Polscd''

Dane te okre3lane s4jako dane,,surowd' i aktualizowane sq co godzinq i w celu por6wnania z

poziomem dopuszczalnym przeliczane na wartosci 6redniodobowe' Dane te podlegajQ

weryfi kacji w sYstemie 4 stoPniowYm:

a) weryfikacja bie2qca - od poniedzialku do piqtku w godzinach porannyoh;

b) weryfrkacja okresowa - po zakoficzeniu miesi4ca kalendarzowego;

c) weryfikacja ro ann - po zakohczeniu roku kalendarzowego;

d) weryfikacja kajowa - wszystkie serie zweryfrkowane przez pracowllik6w \iItOS sl tez

poddawane dodatkowej weryfikacji na poziomie krajowym przez GIOS'

Wojew6tlzki Inspektorat Ochrony Srodowiska w Bydgosz*zy Delegatura we Woclawku

prowadzil w 2016 r' pomiary imisji zanieczyszctnh powietrza w mieScie Wloclawek w

nastgpujqcych stalych stacjach pomiarowych:

1. osiedte Zazam cze przy ttl sielskiej ("Sielska")

2. centrum miasta prza ul Okrzei ('pkrzei')

Na stacji typu komunikaoyjnego przy ul Okrzei wykonywane byly pomiary metodami

automatycznymi (dwutlenku azotu - NOz' tlenku azotu - NO' dwutlenku siarki - SOz' tlenku

wggla - CO, pylu zawieszonego PMlo oraz parametr6w meteorologicznych: temperatury

powietrza, wilgotnofci wzglgdnej' ci6nienia atmosferycznego' kierunki i prgdko$ci wiatru

oraz opad6w atmosferycznych) i metodami manuarnymi (pylu zawieszonego PMIO oraz

metali i benzo(a)pirenu w pyle zawieszonym PMl0)'

Na stacji przy ul sietskiej prowadzone byly badania pylu PMl0 i pylu PM2'5 metod4

manualn4'

Uanpelnieniempomiar6wprowadzonychnastalychstaojachbylypomiarymetod4

pasywnq:



a) stg2efi dwutlenku siarki i dwutlenku azotu, wykonywane z ekspozycj1 miesigczn4

pr6bnik6w; realizowano je w I l punktach: ul. I4gska, ul. Pocztowa, ul.

Noakowskiego, Krzywa G6ra, Plac Wolnoici, ul. Torufiska, ul. Malinowa, ul.

Grodzkq ul. Kr6lewiecka, ul. Polna, ul. Bartnicka

b) stQirh EBTX (benze4 toluen, etylobenzen, (m+p)ksylerL o-ksylen) wykonywane w 2

stacjach (przy ul. Kilifskiego, ptzy ul. Oknei) z l4-dniowq ekspozycjq pr6bnik6w.

Obecnie prowadzone sq prace nad opramwywaniem jakofci powietrza za rok 2016 dla

stre! kujawsko-pomorskiej i strefy ,,miasto Woolawek". Prace b9d4 zakohczone do 30

kwietnia biei4cego roku.



l. hl zawieszony PMl0

Pyly stanowiq substancje stale rozproszone w powietrzu. Najgroiniejsze dla zdrowia

ludzi s4 najdrobniejsze frakcje pylu (<10 pm, a szczeg6lnie <2,5 pm). Pyl zawieszony sklada

sig z pyl6w, sadzy iaerozoli. Przenoszony iest przez wiatry na bardzn du2e odleglo$ci. W

zale2noici od proporcji oraz skladu potrafi on byd bardzo szkodliwy, stajec si9 absorbentem

zanreczyszczoh bakteriologicznych, gazowych i ciektych (w tym zwiQzki kancerogenne i

dioksyny).

W zale2nosci od warunk6w meteorologicznych w struldurze pyfu powstaj4 r6ime zwi4zki

chemiczne. Pyl utrudnia oddychanie, wywoluje u niekt6rych os6b reakcje alergiczne

i niekorzystnie wplywa na zdrowie czlowieka.

analizator w serwisie od 10.10.2016 do kofica

Istniej4 dwa kryteria do ooeny jako5ci powietrza ze wzglgdu nt zanieozyszcr-eoie pylem

zawieszonym PM10:

o poziom dopu szcz ny 40 pg/m3 dla okesu uirednienia - rok kalendarzowy,

o liczba przekoczerl poziomu 50 pglml dla okesu u6redni enia - 24 godnny, kt6ra nie

mo2e byd wigksza ni2 35 razy w ciggu roku'

W 2016 rolar nie zanotowano przekoczeir poziomu dopuszczalnego pyfu zawieszonego

dla roku kalendarzowego (40 pglm3), natomiast wystqpily przekoczenia dla poziomu 24.

godzinnego (50 Fg/m3) na stacji przy ul. okzei i przy ul. sielskiej. srgZenia 6rednie roczne

wyniosly: 28,8 1tglm3 na stacji Sielska (pomiary manualne), a na stacji Ol<rzei 28,9* pglma

(pomiary automatyczne) i 30,6 pglm3 (pomiary manualne). Natomiast liczba stg2efr 24-

PyllMr0lpYm3l
ul. Sielska
pomiary

manualne

ul. Okrzei

pom8ry
automatyczne

pomlary
manualne

Stg2enie Srednie roczre [pe/m'] 2t,E 28,9+ 30,6

Maksymalne stgie nie 24h [pglmsJ 109,3 104,6* 122,3

*"##.nu* 
?Ah pnekr aczai4cy ch

38 25* 42

Dopuszczalne stgienie Srednie
roczne

4O yglmt

Dopuszczrlne stQtenie 24h (przy
dopuszczalnej cz4sto$ci plzckroczerl

- 3s)
50 pglm3



godzinnych wy2szych od 50 pglm3 wyniosla 42 dla pomiar6w manualnych na stacji Okrzei i

38 na stacji Siclska.

Licfra prz*roczrh na stacji Okrzei wplynie na klasyfikacjp strefy ,,miasto Woclawek" do

klasy c. PrryczynQ tego stanu rzoczy jest min. wptyw zani*tysz*znrl komunikaoyjnyc[ oraz

niska emisja w szczeg6lno6ci w okesie jesienno ' zimowym.

Rocrny pncblcg stgictl 24.godzlnnych pylu rawlesroncgo PM10

na stacJl prry ul. Okn€l ure WfocLwku w 2016 roku (pomlary minualn.)

140

12Ct
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80**ffiM,ff;*m,r 
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Rocrny pnGblGt stelef 24-6odzlnnych PVfu zewlcszonego PM10

n! strcrl prty ul. Slclsklel we Wloclawku w 2015 roku
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2. Stgircnir pylu PM 2,5

Pyl PM2,5 emitowany jesr jak o zanixzysz*z.onie pierwotne oraz powstaje w dui:ej mierze

jrko zarieczysz*z*nie wt6me w wyniku przemian jego prekursor6w: dwutlenku siarki'

dwutlenku azotu, amoniaku i lotnych zwiqzk6w organicznych. Pojawia sig r6wnie2 w wyniku

proces6w resuspensji z powierzchni ziemi. Ze wzglgdu na male rozmiary, czqsteczki pylu

mogq wnikad do ukladu oddechowego i krwionofnego' dlatego uznano' in w 7^acznym

stopniu oddzialuje negatywnie na zdrowie ludzi.

Pyl zawieszony PM2,5 zostal po raz pierwszy uwzglgdniony w ocenie rocznej jakofci

powietrza sporzqdzonej na podstawie wynik6w pomiar6w z roku 2010' zgodnie z

wymaganiami Dyrektywy 2008/504ilE (CAFE)'

Na terenie miasta Wloclawka WIOS rozpoczql wykonywanie pomiar6w manualnych pylu

zawieszonego PM2,5 na stacji ,,sielska'' wla(nie w roku 2010. Na podstawie wynik6w

uzyskanych z lat 2o10-2076 nie stwierdzono przekroczenia wartosci docelowej i warto6ci

dopuszczalnej PM2,5 dla roku kalendarzowego (25 pglm3)'

Zaztacza sig wyra2ny sezonou'y przebieg stgzef pyfu zawieszonego PM2'5 we

Woclawku. stgiEnie 6rednie z p6ho1!"a cieplego 2016 roku (miesi4ce kwiecieft - wrzesiefi)

wynioslo 14,1 pglm}, a z pllrocza chlodnego 27,2 p/m3 ' Najwyisze stgZenie 24h

odnotowane 23.01.2016 roku i wynioslo 87,9 pg/m3

3. Stgienia metati i benzo(e)pirenu w pyle zawieszonym PMl0

Arren-As[ng/m3], Kadm{dlng/m1, Nikicl-Ni [ng/m1, 06w-Pu tpc/ml'
Benzo(c)Piren [ng/m3l

W 2016 roku na stacji pomiarowej przy ul. Okzei pomiary metali (olowiu' kadmu' niklu'

arsenu) i benzo(a)pirenu w pyle zawieszonym PMl0 wykonywano pomiary ciqgle'

STACJASMLSKA
Pyl PM 2'5

lug/m'l

StgZenie Srednie roczne
Zl,O t Errf

Stgienie dopurzczalne (Srcdnie rocznQ 25

Stgirnie docclowc (6rcdnic rocznc) 25



Stacja
OKRZEI

stgilenie
frednie
roczne

stgienie irednie z
polrocza cieplego
(od kwidnh do !*rr!,nir)

stQzenie srednie z
p6hocza ohlodnego

(od iiycznir do nlltcr, od

,ltdzi.'nikt do gudnh)

poziom docelowy

Pb luglm' 0.012 0.006 0,018 0'5

Cd tff/m' 0-5 o.2 0.8 5

Ni lnclm' 1.0 1,0 1,0 20

As lnclm' 1.4 0,6 6

BaP lnclm' 4.15 o,7 7,6 I

W$r6d wszystkich mierzonych zanienzyszszeh w pyle zawieszonym PM10 jedynie

benzo(o)piren przekroczyl poziom docelowy. Wyniki pomiar6w benzo(o)pirenu, wykonanych

w 2016 roku wyk anly, in na wszystkich stacjach pomiarowych w wojew6dztwie kujawsko -
pomorskim zostal przekroczony poziom docelowy, w zwiadcu z czym wszrystkie strefy

uzyskaly klasg C.

4. Pomiary dwutlenku siarki (SOz), dwutlenku azotu (NOr) oraz tlenku wggla (CO)

mctodami automrtycznymi

Automatyczne pomiary zaniezyszczena powietrza dwutlenkiem siarki, dwutlenkiem

azotu i tlenkiem wggla w 2016 roku wykonywano wylqcznie na stacji pomiarowej przy ul.

Okrzei.

W 2016 roku nie zostal przekoczony iaden z dw6ch poziom6w dopuszczalnych NO2,

poniewa2 stp2enie $rednie roczne wynioslo 28,3 pglmt (poziom dopuszczalny dla roku

kalendarzowego to 40 pg/m3), a maksymalne stg2enie l-godzinne osiggnglo 151,2 p{m3 przy

dopuszczalnym 20o p{m'. Du:i wp}yw na poziom imisji dwutlenku azotu ma emisja

pochodzenia komunikacyjnego. Szybki wzrost liczby pojazd6w i zlti1zany z nim wzrost

emisji spalin przyczynit sig w du2ej mierue do zwigkszenia zawarto$ci dwutlenku azotu w

powietrzu na przestrzeni ostatnich lat.

Liczbg pojazd6w zarejestrowanych we Woc,lawku ilustruje rycina poni2ej

(zr6dlo:GUS). W latach 2010-2015 liczba pojazd6w zwigkszyla sig o 7816, czyli wzrosla

prawie o 12% w stosunku do roku 2009.



Liczba pojazd6w og6lemwe Wloclawku w latach 2010 - 2015

Stgzenie $rednie roczne dwutlenku siarki wyniodo 4,5 pgln3 ' a maksymalne I -

godzinne 6$ p{nf prry warlo6ci dopuszczalnej 350 pglm3' Normowane jest ponadto

stgkene24-godzinnedwutlenkusiarki.Wroku2016najwy2szestQzeniez4hwynioslo

jedynie 21,0 pg/m3.

W przypadku stgi:enia tlenku wggla normowane jest steienie 8-godzinne' kt6re

wynosi 10000 Fdm3. W 2016 roku nie odnotowano przekoczenia normy 8-godzinnej' a

maksymalna wartoSd stgZenia wyniosla 3?95 pglm3'

5. Pomiarl pasywne dwutlcnek siarki SO2 i dwutlenck azotu NOr

WeWloqlawkupomiarystQzeniadwutlenkueiarkiidwutlenkuazotumetodQpasywnq

prowadzono w ll punktach pomiarowych' Pomiary te wykazaty brak przekoczei

dopuszczalnego steirnia rocznego NO2'

Stgienie irednie NOz ze wszystkich punlct6w pomiar6w pasywnych w mieicie

wynioslo l?,7 Fglnf .Najwyzsze Srednie stg2rnie 19,6 pglmt wystQpilo przy ul' Torurlskiej'

otrzymany wynik obraanje wptyw zanieczyszczefi komunikacyjnych'

Natomiastwprzypadkudwutlenkusiarkistg2enieSredniezllpunkt6wpomiarowych

wynioslo 5,0 pg/m3. Najwyzsze Srednie stg2enie odnotowano przy ul' Kr6lewieckiej (8'6

pglm3), natomiast stg2enie najniisze wystcpilo przy ul' Krzywa G6ra (3'3 pg/m3)' Wyst4pila

znaazqca r62nica pomigdzy sezonem zimowym i letnim' W p6lroczu chlodnym 6rednie

stg2enie SO2 bylo w miescie prawie trzykotnie wyzsze niz w p6hoczu cieplym'



Na stan czystosci powietrza w mieicie nadal du2ywplyw ma emisja zaniecryszczeh
energetycznych poziom stQze' soz wskaanjg 2e dominacja sezonu grzewczego nad retnimjest nadal bardzo duza. w cieprych miesi4cach roku *rednie stgzenia dwutrenku siarkiw poszczeg6lnych dzielnicach miasta s4 zbli2one.
Ponizej w tabetach przedstawiono stgzenia dwutrenku siarki i dwutrenku azotu mierzonych
metod4 pasywn4 w 2016 roku.

wykesy obrazui4 miesigczny przebieg stgze' dwutrenku siarki i dwutrenku azotu wposzczeg6lnych miesi4cach w 2016 roku na terenie miasta Woclawek.
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6. Pomiary prsywne benzenu i jego alkilopochodnych

Do pomiaru stgipi wpglowodor6w aromatycznyoh (etylobenzenu, benzenu'

toluenu,ksylenu) w wojew6dztwie kujawsko - pomorskim wykorzystano pr6bniki

pasywne Radiello wloskiego producenta. Pr6bniki te skladaja sig z wkladu (naboju)' na

k6rym zachodzi proces sorpcji badanego analitu. Badana substancja przenika z

otoczenia przez oslong dyfuzyjn4 do wngtrza pr6bnika na zasadzie r6inicy st92e6

Nastgpnie substancja wnika do naboju, przechodz4c wcze6niej ptzsz przestrzeh

migdzyziarnow4 wkladu, do momentu dop6ki nie zajdzie proces adsorpcji. Pr6bnik

umieszczony jest pod daszkiem ckoniqcym przez intensywnymi opadami

atmosferycznymi.

Pojazdy samochodowe sq znaozQcym ir6dlem emisji zanieozyszczsi do powietrza

na terenie duZych miast. WSr6d zwi4zk6w organicznych emitowanych przez

poruszaj4ce sip po drogach pojazdy na szczeg6ln4 uwagg zasluguje benzen i jego

alkilopochodne.

W 2016 roku prowadzono pomiary metod4 pasywnq (EBTX) tj benzenu'

toluenu, etylobenzenu, (m+p)ksylenu, o-ksylenu w 2 punktach pomiarowych na terenie

miasta Woclawk a: przy ul- Okzei i ul Kilifrskiego Jedynym normowanym

zanieczyszcznniem z wymienionych jest benzen (poziom dopuszczalny - s pg/m3) ola

pozostalych mierzonych ztnieczyszczsh nie zostaly okeSlone ani poziomy

dopuszczalne, ani docelowe stgze6. Pomiary wykonywano przez 168 dni w roku' a

pr6bnikieksponowanowkazdymmiesi4cuprzezl|dni.W2016rokustgieniesrednie

roczne benzenu wynioslo \6a Pgl# na stacji przy ul' Okrzei i 1,68 pglm3 przy ul'

Sielskiej. W tabeli poni2ej widoczny jest spadek stQzefi benzenu w 2016 roku w

por6wnaniu do roku 2015 r.

t4



stg2enie Srednie
roczne benzenu

tlclm3l

max stg2enie
z ekspozycji 14

dniowei [tle/m'l

min stQZenie

z ekspozycji 14
dniowei [udm"]

Okrzei
1J4 trots '"lrl 3,28

(od 14 do r r IsroPad!)

0,55
(od l8 stycunh do I luleSo)

1,64 s
Kili6skiego

2r13 ools -l) 3,68
(od 14 do I I lislop.dr)

0,54
(od 16 do 30 m.j!)

L5s o

Ponilzej zumieszczono zdjgcia stacji pomiar6w pasywnych EBTX'

StacJa Oknel StacJa Kllirlskiego

7. Podsumowanie

Na podstawie wstgpnej analizy wynik6w z tokr;. 2O16 strefa ,,miasto Woclawek"

znalazlo sig w najmniej korzystn€j klasie C ze wzglgdu na:

a) ilo56 przekroczefi poziomu dopuszczalnego 24'godzinnego 50 pglm3 (w ci4gu

roku mo2e wyst4pie 35 razy) dla pylu zawieszonego PMl0 na stacji

pomiarowej przy ul. Okrzei i przy ul. Sielskiej (liczba stgieir 24-godzinnych

wyiszych od 50 pglm3 wyniosla 42 dla pomiar6w manualnych na stacji Okrzei i

38 na stacji Sielska)



stpzenie Srednic roczre bcnzo(r)plrcnu w pylc zrwicranym PMIO

przekraczajqce poziom docelowy (l nglm), zmierzone na rtacji przy ul. Okrzei,

st*enie Sredniorocae wynioslo 4,15 nglmt

&a$a ,OXRIZEIV - pondary tndsJt a nleeyzwfi Ps,ret za pyfu mficsn'tgo PMIA metall

i benm(a)ptrcrru ,rgn& mnmbq otu dwalenht wn - NOz tledat omlu - NO, dwtlmht

slarH - ffit, tlnfu Wgta - CO, pylu awtesmmgo PMl| oraz parane dw neteorologlcznyh

,rretodq mlorn,anq.

Sta$a alIEUSf.ld" - pontary tndsJt mnteczysw.eh poudettm Nem

t PYlen PM 2,5 metodq morua@

b)

PMTO



W 2017 roku dodatkowo prowadzone s4 pomiary metodq automatycznq na terenie

stacji uzdatniania wody ,Zawi6le" nalezqcym do Miejskiego Przedsigbiorstwa

Wodociqg6w i Kanalizacji. Jest to stacja przenoSna typu ,,airpointer" i mierzony jest:

pyl zawieszony PMIQ dwutlenek azotu - NOz, tlenek azotu - NO, dwutlenek siarki -

SOz, tlenek wggla - CO, ozon - Or.

Sncja mobtlna, na terenre uj?cta wod! ,,Zawllle" - pomtary imisil zanieczyszczeh dwutlenht

azota - NO^ tlenku azou - NO, dtrutlenku siarV - SOz tlenhr v'981a - CO, ozonu, pylu

zawleszonego PMl| oraz parametrdw meteorologlcznych metodq automa\rznq

Na podstawie wstgpnej analizy wynik6w za I kwartal 2017 roku z pomiar6w

automatycznych odnotowali$my 27 przekroczeh pyfu PMl0 na stacji pomiarowej przy

ul. Chelmickiej omz 20 prz*roczeh na stacji pomiarowej przy ul. Oktzei. Natomiast w

przypadku stanowisk pomiar6w manualnych (stacja pomiarowa przy ul. Sielskiej i przy

ul. Okrzei) proces badawczy, obejmujqcy okes poboru proby oraz wykonania

oznaczenlpomiar6w w laboratorium trwa znacznie dfuZej.

Wszystkie informacje o aktualnym stanie polvietrza umieszczane sq na bie24co

na stronie www.wios.bydgoszcz.pl jak r6wnieZ na telebimie umieszczonym na budynku

Urzgdu Miasta.

Gl6wnymi przycrynami przekroczefi pylu PMl0 to wanoiona emisja

zanieczyszcznh do powietrza zwiqzana z sezonem gvnwczyff\ przede wszystkim z

sektora bytowo-komunalnego (paleniska domowe) tzw. ,,niska emisja-' oraz

niekorzystne warunki meteorologiczne (brak opad6w, niskie temperahrry czy mala

prgdko$J wiatru).

L7



W dniu 15 lutego 2017 r poziom informowania dla pyfu zawieszonego PMl0'

czyli $rednie dobowe stgzenie pylu PM10 wynosz4ce 2o0 pglm3, zostalo przGkoozone

ne terenie miasta Wloolawek. SteZenie srednie dobowe wynioslo na stacji pomisrowej

monitoringu powi*rza przy ul . Ofuzei'228,2 pg/m3, natomiast przy ul. Chelmickiej -
211,4 1tglm3.

O zaistnialej sytuacji zostal poinformowany Kujawsko-Pomorski Urzqd

Wojew6dzki w Bydgoszcry, Wydziat Bezpieczefistwa i Zarz$zaria Kryrysowego'

Nastgpnie informacja przekazrywana jest niezwlocznie Regionalnym Systemem

Ostrzegania (RSO) przez dyzurnego Wojow6dzkiego Centrum Zarz4dzmia

Kryzysowego w Bydgoszczy. W tr€6ci komunikatu zawsrtr jest informacja o dacig

miejsan, skali prz*JroczfIriq. czasokesie przekroczenia, trwania publikacji i ostrzezeniu

zawartym w Planie Dzialai Kr6tkoterminowym.

Komunikaty o przekroczeniaoh dopuszczalnych stqirri dostgpne sq na stronie

www.wios.bydqoszcz.pl w zakladce aktualno$ci.

Sl.Is/.) Specjilista

, ilS*kt'^:k
Opracowala:

Zawierdzifia,'

ngr inL Anna Ciesielska
Kierownik Delcgalury we Wloclawku
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Stanowisko Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska z dnia 17 maja

2017 roku w sprawie wezwania do usuniqcia naruszenia prawa, zloionego w dniu 20

kwietnia 2Ol7r. do Rady Miasta wloclawek

PowofujEc siq na art. L01 Ustawy o samorz4dzie gminnym pismem z dnia 20 kwietnia

2OI7 r. wezwala Radq Miasta Wfoclawek do usuniqcia naruszenia

prawa poprzez uchylenie Uchwaly Nr XXIX/19/2017 oraz Uchwaly Nr XXIX/20I2017 Rady

Miasta Wlociawek z dnia 27 lutego 2077 r. w sprawie rozpatrzenia skargi

na dzialalnoii Prezvdenta Miasta Wfoctawek.

Zakres przepisu wskazanego w artykule 101 ustawy z dnia 8 maja 1990r. o

samorzqdzie gminnym (Dz. U. z 2O16r, poz.445) dotyczy kaidego, czyj interes prawny lub

uprawnienie zostaly naruszone uchwalq podjqtq przez organ gminy w sprawie z zakresu

administracji publicznej.

Kwestionowane uchwaly dotyczq uznania za bezzasadne skargi na Prezydenta Miasta

Wlocfawek, kt6re zostaly zfoione w trybie skargi powszechnej (art. 227 kpa). Skargi

powszechne zalatwiane sq w samodzielnym jednoinstancyjnym postqpowaniu, koriczqcym

siq czynnoSciq materialno-tech nicznq zawiadomieniem o sposobie zatatwienia sprawy. W

orzecznictwie sqdowo-ad ministracyjnym przyjmuje siq, ie w sprawach dotyczqcych
postepowania przewidzianego w dziale Vlll kpa realizujqcego konstytucyjne prawo do

skladania petycji, skarg iwniosk6w nie przysluguje skarga do sqdu admin istracyjnego. Sqd

administracyjny nie jest wlasciwy do oceny prawidlowoSci postQpowania skargowego
prowadzonego w trybie dzialu Vlll kpa, a zatem nie jest r6wniei uprawniony do
rozpoznawania skarg na zawiadomienie o sposobie zaiatwienia skargi powszechnej
(postanowienie NSA z dnia 10 grudnia 2015r., sygn. akt I OZ L636/L5, z dnia 27 listopada

2015r., sygn. akt IOSK 2970/L51. Ponadto, zaskarzone uchwaly nie mogq stanowii
przedmiotu skargi, o kt6rej mowa w art. 101 ustawy o samorzqdzie gminnym, bowiem
uchwaty rozpatrujEce skargq w trybie przepis6w dziatu Vlll kpa - nie sq uchwafami podjQtyml

w sprawie z zakresu administracji publicznej.

Tym samym uchwafy nie stanowiq uchwal podjqtych w sprawie z zakresu

ad m in istracyjno-publicznej i w zwiqzku z tym nie przyslugule

uprawnienie, o kt6rym mowa w art. 101 ustawy o samorzqdzie gminnym.

Po dokonaniu analizy przedmiotowego zagadnienia Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska uznala, ii zarzuty podnoszone przez nie znajdujq
uzasadnienia, tym samym bezzasadne jest wezwanie do usuniqcia naruszenia prawa w trybie
wskazanego artykulu ustawy o samorzqdzie gminnym, o kt6re wnosi strona skariaca.



Stanowisko Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska w sprawie spzeciwu
wniesionego przez

W dniu 10 kwietnia 2017 r. skierowala do Rady Miasta korespondencjq

zatytulowan4 jako ,,spzeciw do uchwaly" Nr XXI/./19/2017 Rady Miasta Woclawek z dnia 27 lutego

2017 roku oraz do Uchwaly Rady Miasta nr \X1N2012017 z dnia 27 lutego 2017 roku w sprawie

rozpatzenia skargi na dzialalno6i Prezvdenta Miasta Wloclawek.

Rada Miasta Woclawek podejmuj4c ww. uchwaly szeroko uzasadnila pzyczyny uznania

bezzasadnoSci skarg wniesionych pzez strone skar2qcq na dzialalnoSc Prezydenta Miasta Woclawek.

Poniewa2 pzywolane na wstqpie pismo zlo2one pzez posrada

elementy skargowe skierowane zostalo do rozpatzenia pzez Komisjg Gospodarki Miejskiej i Ochrony

Srodowiska, kt6ra podczas obrad w dniu 17 maja br. dokonala analizy zagadnienia i wypracowala

stanowiska w sprawie,

Zdaniem czlonkow Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska tre56 skargi o

uniewa2nienie uchwal Rady Miasta jak r6wnie2 zalqczone dokumenty wyszczegolnione poni2ej:

- pismo Wydzialu Gospodarki Miejskiej Uzgdu Miasta z dnia 23 listopada 2016r. znak

GM.L.7 1 41 .1 0.2.20 1 6 ad resowane do strony skarZAcej,

- wypis z tre5ci ozeczenia lekaza ozecznika ZUS bqdqcy zaSwiadczeniem o

niepelnosprawnoSci spozqdzony dnia 25 czeruvca 1998r. nr

akt. 551530,

- pismo Zastqpcy Prezydenta Miasta Pani Magdaleny Korpolak-Komorowskiego z dnia 10

marca2017r, znak UA.6733,39.2016 do strony skar2qcej,

- decyzja Samozqdowego Kolegium Odwolawczego we Wloclawku z dnia 26 stycznla 2017r.

znak KO.4'1'1. 1 342.201 6,

- pismo Prezydenta Miasta Woclawek dr Marka Wojtkowskiego z dnia 24 marca 2017r. znak

GM.L.7 1 4 1 .1 0.2.20 1 6 skierowane do skony skarZqcej

nie wnoszq 2adnych nowych element6w i okolicznoSci do pzedmiotowej sprawy, aby m6c traktowac

wniesiony ,,spzeciw", jako nowq skargg.

Analiza tresci zloZonego ,,spzeciwu do uchwal" wskazuje, 2e nie zawiera on nowych

okoliczno6ci w stosunku do popzednio wniesionych skarg z dnia 24 listopada 2016 roku oraz z dnia 19

grudnia 2016 roku na dzialalnoS6 Prezydenta Miasta Wloclawek, kt6re zostaly rozpatzone pzez Radg

Miasta Woclawek na sesji w dniu 27 lutego 2017 roku, W pzedmiotowych kwestiach Rada Miasta

Wloclawek podjgla uchwaly, o kt6rych mowa na wstqpie uznajqc bezzasadno6i zanulow wnoszonych

do uchwal podjgtych pzez Radg Miasta Wloclawek.



pzez skon? skar2Ecq wobec dzialan Prezydenta Miasta Woclawek. O stanowisku Rady oraz o jego

uzasadnieniu Skar2qca zostala pisemnie poinformowana.

W zwiqzku z powy2szym Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska proponuje, aby w

analizowanej sytuacji zastosowac art. 239 k,p,a., zgodnie, z ktorym, w przypadku, gdy skarga, w wyniku

jej rozpatzenia, zostala uznana za bezzasadnE ijej bezzasadnoSc wykazano w odpowiedzi na skarge,

a skarZqcy ponowil skargq bez wskazania nowych okolicznoSci - organ wla6ciwy do jej rozpatzenia

mo2e podtzymad swoje popzednie stanowisko z odpowiedniq adnotacjq w aktach, bez zawiadamiania

ska12qcego.

Majqc na wzglqdzie tre56 pzywolanego przepisu, Komisja Gospodarki Miejskiej iOchrony

Srodowiska sugeruje podtzymanie podjqtych pzez Radg Miasta uchwal, ktorych uniewa2nienia

domaga siq strona skar2Eca oraz podtzymania podjqtych stanowisk pzez Radg Miasta Woclawek, -
jako organu wla6ciwego do rozpatzenia zlo2onego ,,spzeciwu od uchwaly" na podstawie art, 229 pkt 3

k, o, a,


